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Mandát, který zavazuje

AKTUÁLNĚ

Likvidace listí a větví ze zahrad
* 25. listopadu 2006 *

od 8.00 do 15.00 hodin
(strana 4)

Mikulášská besídka
ve Sportovním centru Běchovice

(Chanos)
* 10. prosince 2006 *

od 14.30 hodin

Navštivte fotokroniku obce na
www.praha-bechovice.cz

Fotografie z galerií můžete objednávat
na adrese: zb@jechsoft.cz

Starosta obce Ing. Jiří Santolík při vítání nových ob-
čánků Běchovic.

Vážení spoluobčané.
Děkuji vám všem, kteří jste přišli k volbám 20. a 21. října.

Z 1335 osob zapsaných ve výpisech ze seznamu voličů a jeho
dodatků, přišlo k volbám 788 osob. Volební účast jsme tedy v Bě-
chovicích měli 59,03 %.

Do volebních uren bylo odevzdáno celkem 8849 platných hla-
sů, které jste svým hlasováním rozdělili mezi volební strany takto:

Volební strana č. 1 –  KSČM dostala 670 hlasů, tj. 7,57 % všech
platných hlasů. Volební strana č. 2 –  ODS  dostala 5619  hlasů, tj.
63,50 % všech platných hlasů. Volební strana č. 3 –  ČSSD; kan-
didatura byla stažena, 0 hlasů. Volební strana č. 4 –  SNK-ED
dostala 2560 hlasů, tj. 28,93 % všech platných hlasů.

Hlasováním jste rozhodli o složení nového třináctičlenného za-
stupitelstva MČ Praha-Běchovice, které bude ve volebním období
2006 až 2010 řídit a zajišťovat chod Běchovic v tomto obsazení:

Za volební stranu č. 1 – KSČM
1. František Pošmura (108 hlasů)

Za volební stranu č. 2 – ODS
1. Ing. Jiří Santolík (464 hlasy)
2. Petr Požárek (454 hlasy)
3. Jiří Klůna (407 hlasů)
4. Ing. arch. Radko Bubník (447 hlasů)
5. Ing. Antonín Kočí (454 hlasy)
6. Kateřina Kuková (417 hlasů)
7. Pavel Urban (423 hlasy)
8. Mgr. Jaroslav Svátek (474 hlasy)

Za volební stranu č. 4 – SNK-ED
1. Ondřej Martan (239 hlasů)
2. Věra Buřičová (233 hlasy)
3. Michal Jiřík (228 hlasů)
4. Petr Kos (217 hlasů)

Jako předsedovi místního sdružení ODS mi dovolte poděkovat
všem, kteří dali hlasy našim kandidátům. Vybavili jste nás velmi
silným mandátem. Mandátem, který nás zavazuje ke splnění sli-
bů, které  jsme vám dali ve volebním programu. Díky.

Novému zastupitelstvu přeji mnoho úspěchů ve službě pro MČ
a její obyvatele ve volebním období 2006 až 2010. Přeji sobě
i vám, aby bylo stejně úspěšné jako volební období 2002 až 2006.

Vám, všem spoluobčanům, děkuji za pomoc, kterou jste mi po
celé funkční období poskytovali.

Ing. Jiří Santolík, starosta MČ

BĚCHOVIC
 Zpravodaj MČ Praha-Běchovice                   Číslo 11                     Listopad 2006
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Dne 3. října proběhlo 51. zasedání ZMČ. Celé zně-
ní zápisu je k dispozici na ÚMČ a na www.praha-be-
chovice.cz

Starosta v úvodu informoval, že dne 11. 9. 2006 na-
stoupil do funkce zastupitele MČ Praha-Běchovice pan
Václav Horný, který na jednání ZMČ dne 3. 10. 2006
složil předepsaný slib.

Tajemník úřadu informoval zastupitele o přípravě
rozpočtu MČ Praha-Běchovice na rok 2007 a o finanč-
ním plánu na rok 2007 u VHČ. Pro případ, že nebude
schválen rozpočet hl. m. Prahy na rok 2007 ještě do
konce roku 2006 a před posledním zasedáním ZMČ
Praha-Běchovice v roce 2006, je připraven ekonomic-
ký odbor ve spolupráci s finančním výborem ZMČ před-
ložit návrh na rozpočtové provizorium na rok 2007.

MUDr. Procházka informoval o žádosti OS Neposeda
na finanční podporu pro sociální službu Autobus a klad-
ném hodnocení stravy v nově otevřené kuchyni u DPS.

Pan Pošmura upozornil, že podle platných pravidel
pro vyúčtování grantů je požadavek na předání origi-
nálu účetního dokladu jako podkladu nepraktické, pro-
tože mnozí originální doklad potřebují do svého účet-
nictví. Proto pan Pošmura navrhl změnu těchto pravidel.

Dále upozornil na nedořešenou žádost o změnu ná-
jemní smlouvy u MŠ Beruška na dobu určitou. Věc bude
projednána ve Výboru pro výchovu a vzdělávání
ZMČ a následně na mimořádném zasedání ZMČ dne
17. října 2006.

Zastupitelstvo souhlasí s úpravou pravidel pro po-
skytování odměn ředitelům škol takto: „Návrh na od-
měnu řediteli školy předkládá předseda Výboru pro vý-
chovu a vzdělávání ZMČ Praha-Běchovice starostovi
MČ Praha-Běchovice“.

Paní Burianová informovala o výsledcích hospoda-
ření Centra sociálních služeb Běchovice (dříve DPS)
v roce 2005 a letech předešlých po podání informace
a seznámení se žádostí o souhlas s navrženým způ-
sobem postupného snižování ztráty ze zdaňovací čin-
nosti z předešlých let.

Ing. Kočí informoval o určení náhradní výsadby pro
subjekty, které žádaly o povolení odstranění dřevin. Dále
informoval o své účasti na kontrolním dnu na stavbě re-
konstrukce sportovního areálu Na Korunce, kde hovořil
se stavbyvedoucím o možnostech výsadby v průběhu
stavby (je nutné zahájit stavbu oplocení v předstihu).

Pan Skopal informoval o závěrech výběrové komi-
se na výběr správce dvou nových bytových domů
u č. p. 8 ul. Českobrodská. Zastupitelstvo souhlasí se
závěry výběrové komise a pověřuje starostu podpisem

smlouvy s vítěznou firmou IKON, spol. s r. o., správa
nemovitostí, Nehvizdská 22/8, Praha 9.

Dále informoval o výsledcích jednání komise ve věci
návrhu na přidělení nových bytů ve dvou nových byto-
vých domech u č. p. 8 ul. Českobrodská. Bytová komi-
se ve spolupráci s Úřadem MČ Praha-Běchovice při-
praví podklady pro přidělení bytů nájemníkům z objektu
č. p. 8 ul. Českobrodská.

Rovněž informoval o žádosti nájemníků bytových
domů č. p. 250 a 251, 252, 253, 254 na odkoupení
těchto domů, s čímž bytová komise souhlasí.

Ing. Santolík informoval o průběhu investičních akcí
v MČ do 51. zasedání ZMČ. Tyto informace v průběž-
ně doplňoval místostarosta ing. arch. Bubník. Jedná
se o tyto akce:

1. Park Běchovice 2006 – u této akce po zhodno-
cení průběhu starosta seznámil zastupitele se žádostí
občanů na stanovení provozního řádu a informoval,
že dne 5. 10. 2006 v 16.30 hodin proběhne schůzka
signatářů žádosti s investorem, dodavatelem, projek-
tantem, budoucím provozovatelem a zástupcem pro
administraci a koordinátorem fondů EU.

2. Rekonstrukci kuchyně v DPS – tuto akci klad-
ně zhodnotil starosta a upozornil na kladné ohlasy na
stravu v této kuchyni po rekonstrukci zásluhou pana
Kroupy, který je jejím nájemcem.

3. Mateřská škola – Starosta informoval o zaháje-
ní spodní stavby nové mateřské školy. Doplnil, že na
minulém zasedání ZMČ bylo odsouhlaseno navýšení
ceny díla u spodní stavby z důvodu rozšíření předmě-
tu díla o položení trubních vedení. Objem navýšení
finančních prostředků je 252 914 Kč.

4. Vyčištění Mlýnského potoka – při této příleži-
tosti starosta upozornil na další závady v systému
likvidace dešťových vod v MČ. Zastupitelstvo souhlasí
s rozšířením zakázky pro firmu ZESTA na komplexní
úpravu příkopu podél Českobrodské ulice od firmy
IPEX po vtok do Mlýnského potoka, potřebných terén-
ních úprav kolem tohoto příkopu, a dále o vyčištění
příkopu pro zajištění odtoku vody podél ul. Mladých
Běchovic od železničního podjezdu po soutok s Bě-
chovickým potokem a s cenou za provedené práce do
částky 75 000 korun.

5. Oplocení skateparku ve sportovním centru Bě-
chovic (Chanos).

6. Dětská hřiště – starosta informoval o nutných
úpravách dětských hřišť na území MČ a o výsledku
nabídek od firem, které byly osloveny. Firma Breis opra-
ví a doplní dětská hřiště dle norem EU. Celkový objem
dodávky je 420 000 Kč včetně DPH.

ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
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7. Oprava vodní nádrže Jalovka a jejího okolí. Za-
stupitelstvo souhlasí, aby výběr zhotovitele opravy
vodní nádrže Jalovka provedla výběrová komise.

8. Rekonstrukce sportovního areálu Na Korun-
ce – starosta s ing. arch. Bubníkem podali informaci
o průběhu této stavby.

9. Bytové domy ul. Českobrodská – starosta in-
formoval, že dne 12. 10. 2006 proběhne kolaudace
těchto domů a že dne 16. 10. v 15.00 hodin proběhne
slavnostní otevření nového areálu bytových domů. Sta-
rosta dále představil studii pro dostavbu tohoto byto-
vého areálu – II. etapu.

Zastupitelstvo bere na vědomí předloženou studii
a dopis jednatele B. D. S., spol. s r. o., o záměru do-
stavby bytového areálu Českobrodská ulice a doporu-
čuje dopracování studie areálu. Dále požaduje před-
ložit zastupitelstvu k projednání dopracovanou verzi
studie dostavby.

Z informace starosty k domu č. p. 8 vyplynul úkol
pro úřad MČ: zajistit znalecký posudek na tuto stavbu
včetně pozemků a vyvěsit záměr na prodej či směnu
majetku.

11. Pomníky – starosta připomněl opravu sochy Jana
Husa (ulomená ruka) a informoval zastupitele o jedná-
ní se sochařkou, která prováděla rekonstrukci soch.

Zastupitelstvo zmocňuje starostu k podpisu smlouvy
o dílo s akademickou sochařkou Martinou Marií Niubo
na opravu ruky u sochy Jana Husa v objemu 35 000 Kč.

12. Přestavba bývalého statku u ulice Mladých Bě-
chovic – starosta podal informaci o stavu této akce
a seznámil zastupitele s návrhem na uzavření budou-
cí smlouvy o výstavbě. Z této zprávy vyplynul v diskusi
závěr, že stávající ZMČ nechce zavazovat budoucí za-
stupitele dlouhodobými závazky a ponechává tento ná-
vrh nově zvolenému zastupitelstvu MČ Praha-Běcho-
vice. Starosta ještě upozornil, že pro zahájení stavby
(demolice bývalého statku) je vhodné spolupracovat
s investorem z důvodu přístupu ke stavbě.

Zastupitelstvo zmocnilo starostu dát krátkodobý sou-
hlas s užíváním pozemků parc. č. 190 a 191 v kat.
území Běchovice pro účely zahájení výstavby I. etapy
přestavby centra městské části Praha-Běchovice.

Dne 17. října proběhlo mimořádné 52. zasedání
ZMČ. Celé znění zápisu je k dispozici na ÚMČ a na
www.praha-bechovice.cz

Informaci k organizačním změnám přednesl tajem-
ník Úřadu MČ Praha-Běchovice Josef Jáchym. Jedná
se o projednané změny v ZMČ Praha-Běchovice v sou-
vislosti s pronájmem tělocvičny Chanos, reorganizací
ekonomického odboru v souvislosti s ukončením pra-
covního poměru vedoucí tohoto odboru a externí pra-
covnice pro účetnictví ve VHČ, zrušení pracovních míst
na správě zeleně, a dále o zvýšení návštěvních hodin
v knihovně. Celkový počet zaměstnanců bude nyní šest
a od 1. 1. 2007 sedm.

Ing. Santolík informoval o průběhu investiční akce
Jalovka. Bylo ukončeno výběrové řízení na dodavate-
le a podepsána s ním smlouva.

Dále starosta informoval o investiční akci Park Bě-
chovice 2006. Zhodnotil průběh prací a termíny plně-
ní. Konstatoval, že práce probíhají podle harmonogra-
mu a že byly již administrativně uzavřeny dvě ze tří
etap tohoto projektu, částečně finančně podporova-
ného z fondů EU. Dále informoval zastupitele o jedná-
ní a závěrech z jednání, které vedl se signatáři žádosti
o stanovení a projednání provozního řádu parku.

13. Hala SETTO – starosta informoval o jednáních
s firmou SETTO o ukončení smluvního vztahu a o do-
hodě, která by mohla být podepsána.

V další části tajemník úřadu MČ informoval přítom-
né zastupitele a občany o průběhu příprav voleb do
Zastupitelstva MČ Praha-Běchovice a do Zastupitel-
stva hl. m. Prahy, které proběhnou ve dnech 20. a 21.
října 2006.

Ing. Santolík navrhl odměny za práci v uplynulém
volebním období za aktivní práci ve volebním období
2003 – 2006 nad rámec běžných povinností některým
zastupitelům.

Starosta dále informoval o nutnosti provést změnu
v organizační struktuře Úřadu MČ Praha-Běchovice
z důvodu navýšení provozních hodin pro veřejnost
v knihovně na základě metodického pokynu Minister-
stva kultury ČR navýšením jednoho pracovního místa
od 1. 1. 2007 na zkrácený úvazek (max. 30 hodin týdně).

V závěru podal starosta informaci o situaci v pre-
zentaci dvou subjektů na Staré poště v souvislosti
s vyvěšením informačních tabulí. Na fasádu objektu
Stará pošta nelze umisťovat žádné informační tabule,
tyto je možné umístit pouze na vrata v západním vjez-
du z ulice Českobrodská nebo je možné využít přileh-
lých pozemků v souladu s platnou legislativou.

Hrubá stavba naznačuje, jak bude areál Na Korunce vybaven.
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Po dlouhých a náročných přípravách se v neděli
24. září uskutečnil jubilejní 110. běžecký závod dospě-
lých na tradiční trati z Běchovic do Prahy a přidružený
závod juniorů na 6 km z Jahodnice na Žižkov. Potřetí
také závod na kolečkových bruslích na 5 km Běchovi-
ce in line. Všech těchto soutěží se letos zúčastnilo cca
1200 sportovců a na přípravě se podílela stovka orga-
nizátorů, zdravotníci, policisté a další. Nejdynamičtěji
se rozvíjí závod bruslařů, kdy každoročně přibývá pa-
desátka jezdců, a výjimkou nejsou ani matky, které před
sebou tlačí kočárek se svou ratolestí. Mezi významný-
mi hosty jsme na startu uvítali primátora hl. m. Prahy
Mudr. Pavla Béma, olympijského vítěze Romana Še-
brleho, představitele atletického svazu, naší obce a další.

Přes několik drobných nedostatků, které se u po-
dobné velké a složité akce asi vždy vyskytnou, byli
účastníci vesměs spokojeni a ani při oficiálním hodno-
cení nebyly odhaleny žádné významné rezervy. Jed-
nání se zaměřovalo na vylepšení organizace a zajiš-
tění akce v příštích letech.

Našim občanům jistě neunikla nejvýznamnější změ-
na – přestavba celého povrchu startoviště, kde byl vy-
budován rovný chodník a protihluková stěna u nových
bytových domů. Předcházet musela pokládka kabelů,
odvodnění, změna povrchu celého startu, úprava par-
číku, zabudování stativů pro výzdobu startoviště atp.
Všechny práce se podřizovaly harmonogramu, který
respektoval termín naší akce. Díky operativnosti stav-
bařů a stálé péči starosty naší MČ Ing. Jiřího Santolí-
ka se vše podařilo ve vysoké kvalitě, a především včas.
Blízké parky byly dokonale uklizené, takže jediným
stínem byly chybějící vlajky u památníku běžců. Ty to-
tiž někdo přes noc ukradl!

Klíčovými úkoly naší části organizačního výboru je
připravit startoviště, dopravit zavazadla závodníků do
cíle, a především zajistit chod startovních kanceláří
v paláci YMCA v Praze a běchovické škole. Pod znač-
ným časovým tlakem a v nervózní atmosféře před star-

Dne 25. listopadu bude umožněno občanům zlik-
vidovat listí a větve ze zahrádek. Výhradně tento od-
pad bude možné vyvážet v době od 8 do 15 hodin na
skládku za Blatovským potokem v Běchovicích I.

V Běchovicích II bude přistaven valník na par-
kovišti u nového parku na rohu ulic V. Kovaříka
a Do Říčan rovněž od 8 do 15 hodin. Žádáme ob-
čany, aby listí a větve vyváželi pouze v uvedených
hodinách a NEHROMADILI odpad předem ani po
odvezení valníku!

ZÁVOD PŘILÁKAL DIVÁKY

LIKVIDACE ZELENĚ

Informoval, že provozní řád připraví k projednání se
signatáři žádosti ještě před kolaudací stavby firma Za-
hrada nad Metují, s. r. o.

Ing. Santolík zhodnotil také průběh akce výstavba
dvou bytových domů u ulice Českobrodská a informo-
val o zahájeném kolaudačním řízení. Předseda byto-
vé komise pan Skopal informoval zastupitele o jedná-
ní komise ve věci návrhu na přidělení 10 bytů v těchto
bytových domech novým nájemníkům.

Zastupitelstvo souhlasí s přidělením bytů v nové by-
tové výstavbě v ulici Českobrodská níže uvedeným
žadatelům v objektu B:

byt č. 10…….2+kk manželé David a Radka
Požárkovi

byt č. 41 ........1+kk pan Václav Vítek
byt č. 19 ……. 2+kk pí Monika Fetrlová
byt č. 30 ……. 1+kk pí Marie Volfová
byt č. 16 ……. 1+kk slečna Vavříková
náhradník pí Iveta Janečková

Důvody výběru jsou v souhlasu s kritérii schválený-
mi ZMČ.

Ostatní byty: 10/A, 14/A, 15/A, 11/B, 18/B budou
obsazeny až po vyřešení situace s domem Českobrod-
ská 8.

Tajemník ÚMČ stručně informoval přítomné o zajiště-
ní průběhu voleb do zastupitelstev obcí a Ing. Santolík o:

- průběhu výstavby oplocení u skateparku
- posunutí termínu dokončení stavby rekonstrukce

sportovního areálu Na Korunce.
- žádosti o svěření dvou pozemků ve vlastnictví

hl. m. Prahy do správy MČ (pro potřeby zalesnění
v západní části Běchovic II).

Pan Pošmura informoval, že výbor se ještě nesešel
k jednání o změně nájemní smlouvy s MŠ Beruška.

Ze zápisů Josefa Jáchyma
vybral Jan Jech

Číslo, čip, tričko, špendlíky a další drobnosti připravuje František
Pošmura ve startovní kanceláři.
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BĚCHOVICE IN LINE

Na závod Běchovice in line dorazilo do Běchovic 151
bruslařů – 71 žen a 80 mužů, z nichž 5 přesáhlo pade-
sátku. Nejstarším závodníkem byl Jiří Mečíř ze Šesta-
jovic. Nikdo mu 70 let nehádal. Nejstarší bruslařka
– Eva Landová se narodila v roce 1962. Závod absolvo-
valo i šest dětí v kočárku. Vítězem závodu se stal To-
máš Havel, první žena na celkovém sedmém místě byla
Jana Hroudová. Nejrychlejší kočárek patřil Šorbanovům.

Děkuji všem, kteří se letošní jízdy Běchovice in line
zúčastnili. Krásné počasí přilákalo o 50 bruslařů více
než minulý rok. Nebo že by se konečně tento sport
začal rozjíždět díky pěkným asfaltovým cestám pro
bruslaře a cyklisty i u náš v Česku? Doufám, že dárky
od sponzorů potěšily. Pití pro všechny bruslaře – Powe-
rade grep-citron, společně s některými cenami pro vítě-
ze, věnovala firma Coca cola Beverages. Všichni, kteří
dojeli, dostali časopis Boad, pro prvních 30 byl k dis-
pozici časopis In line a pro prvních 50 Magazín-Line.
Pro děti se mi podařilo zajistit plyšáčky a drobné hrač-
ky a pro kluky fotbalové míče. Snad něco seženu i příští
rok! Vím, že spousta lidí Běchovice in line jede jen pro
radost z pohybu, poznáme to v cíli. Moc děkuji za fi-
nanční podporu starostovi MČ Běchovice Ing. Jiřímu
Santolíkovi – grand 4000 Kč. Akci podpořila i Praha 14
– pí. Čechová – umožněním záboru v Jiráskově čtvrti
– a TJ Sokol Běchovice a Olymp Praha (F. Matoušek

a J. Šaman) – využití uzavření trati pro běžecký
závod, sanity a první pomoc na každém kilometru.
Závodníky potěšilo i tričko, které dostal každý bruslař.

Omlouvám se všem za chybnou informaci, že se
jednalo o 4. ročník; ten bude až příští rok. A podle ode-

zev na jízdu se už těšíme nejen my organizátoři, ale
i bruslaři, a tak za rok ve stejnou dobu ke konci září
skutečně počtvrté na Běchovicích in line!

Na pomoc při příštím ročníku se těší tým organizá-
torů Jaroslav Svátek a žáci a žákyně ZŠ Běchovice,
kteří zajistili startovní kancelář, přihlášky, čísla, trička
a výdej zavazadel v cíli.

Vladěna Stejskalová rozdávala plyšáky a míče, Kris-
týna Stejskalová v cíli tetovala a Markéta Volšická za-
pisovala pořadí a časy. Vlaďka Bukovcová a Monika
Kafková vydávaly dárky a pití. První pomoc zajišťovat
nemusela, ale připravena byla, Jolana Kopejsková. Ce-
lou akci moderoval Milan Kokoška Sedláček a všech-
no pod palcem měla a povídání napsala

Ivana Kafková

tem musí naši pracovníci naprosto neomylně přidělit
každému běžci startovní číslo a elektronický čip, vy-
brat příslušné poplatky, předat dárky, podat nejrůzněj-
ší informace, a navíc k tomu být příjemní a vstřícní.
Myslím si, že vše se podařilo, o čemž svědčí mnoho
pochval od borců, kteří absolvují řadu podobných akcí
u nás i v zahraničí. Hlavní komplikací byl asi fakt, že
se asi 200 běžců přihlásilo, ale na start nedorazilo.
Všichni účastníci závodů dostali pamětní medaili
a pěkné tričko, věnované hlavním sponzorem – Čes-
kou spořitelnou. Stejné pozornosti dostali i všichni, kteří
se přišli podívat na start.

Rád připomínám zájem o závod i praktickou pomoc
našich občanů v okolí startu, ochotu drobných podni-
katelů, kteří zajišťují dopravu zavazadel do cíle, zá-
jem místního zastupitelstva a pracovníků úřadu MČ,
a především výbornou práci všech spolupracovníků
v org. výboru.

S letošním závodem jsme se vypořádali v novém
prostředí kvalitně a důstojně, a tím jsme si pro příští
ročníky nastavili laťku hodně vysoko.

PaeDr. František Matoušek

ZA 41. MLADÝMI BĚCHOVICEMI

Kolikrát už jsem slyšel od startéra: „Připravte se,
pozor, teď!“ Letos již po jedenačtyřicáté byly stejnými
slovy odstartovány jednotlivé závody Mladých Běcho-
vic. Pod záštitou náměstka primátora Judr. Petra Hu-
linského se na tratě od 50 metrů do 1300 metrů vyda-
ly čtyři stovky běžců. Za přítomnosti starosty obce Ing.
Jiřího Santolíka a starostů okolních obcí byly závody
zahájeny již před devátou hodinou, aby se krátce poté
dostali ke slovu junioři a juniorky. Jejich počet (3 a 3)
nutí pořadatele k zamyšlení, zda by nebylo lepší v příš-
tích letech tuto kategorii vypustit.

Starších žáků a žákyň se shodně sešlo na startu osm
a v obou závodech stáli na stupních vítězů zástupci
Školního sportovního klubu z Újezdu na Lesy.
V kategorii žáků jsme však mohli mít radost i my, proto-
že na druhém místě se umístil za ŠSK Martin Režňák
z Běchovic. Jak přibývaly minuty na ručičkách, přibý-
valy i počty startujících v jednotlivých kategoriích. Do
bojů v kategorii mladších žáků zasáhli i běchovičtí borci.
Nebojovali o přední místa, ale zdolali vyměřenou trať.
V kategorii nejmladších žákyň závodilo 16 dívek a Kris-
týna Hlinomazová vybojovala desátou příčku. Žádný
z kluků si na šestistovku v Běchovicích netroufl.

Přes 150 borců se vydalo na kolečkových bruslích na pětikilometro-
vou trať závodu Běchovice in line.
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PRVNĚ SAMI DO NEZNÁMA

„Se slušností dojdeš, ale s drzostí vyhraješ...“

Tato úvaha je inspirována událostí, která se přiho-
dila v průběhu náborového běhu I, kategorie chlapci
(ročník 2003 a mladší). Mám na mysli jednání jedno-
ho z doprovodu mladého závodníka, který porušil pra-
vidla závodu a svého syna po celý závod doprovázel
a povzbuzoval i přes výrazná upozornění organizáto-
rů, aby s tím přestal. Jeho syn byl v rozběhu druhý
(možná se umístil i na stupních vítězů, to nevím, pro-
tože na vyhlášení jsme již nezůstali).

Symbolika tohoto závodu je ohromná. Tříleté a mlad-
ší děti se mnohdy poprvé stavějí na startovní čáru
a vydávají se samy! na trať do neznáma, na trať lemo-
vanou spoustou přihlížejících, a směřují s většími či
menšími obtížemi do cíle, kde stojí spousta pro ně ne-
známých lidí. Mnohé z nich se před cílem zastaví, pro-
tože si myslí, že už doběhly, mnohé z nich se zastaví
v průběhu běhu a koukají po divácích, některé si na
trati sednou a čekají na mámu nebo tátu, mnohé mají
na krajíčku stejně tak jako někteří z rodičů. Jde totiž
o symboliku cesty dítěte životem. Rodič mu může říci,
že je lepší, když poběží rovně a co nejrychleji přímo
do cíle, může ho na závod připravovat, ale na startov-
ní čáře už je pak každé dítě samo a záleží jen na něm,
jak se se závodem popere.

Myslím, že nejsem daleko od pravdy, když napíšu,
že skoro každý z rodičů vysílajících své dítě od star-
tovní čáry k cíli si přeje, aby bylo úspěšné, aby se
v závodu ani v životě nezaběhlo. A jsem přesvědčena
o tom, že téměř každý z rodičů těchto malých závod-
níků a závodnic měl nutkání své dítě při závodu vést,
povzbuzovat a vítězně doprovodit do cíle. Ukázat své-
mu dítěti cestu a prorazit mu cestu k vítězství. Jenže
to uskutečnil pouze jeden rodič (naštěstí, jinak by se
ambiciózní tatínkové a maminky nejspíš na trati vzá-
jemně ušlapali a děti by měly po závodu). Tenhle tatí-
nek neposlouchal výzvy, aby uvolnil trať, a jel si naprosto
bezohledně po svém. Svého syna úspěšně dovedl k cíli,
a zatímco ostatní nechápaly, on si s dítětem na rame-
nou v cíli neodpustil vítězný pokřik...

Je naprosto jasné, že tak poškodil všech těch ně-
kolik desítek dalších malých závodníků i jejich rodičů.
Malí závodníci si nechali někde v sobě nevyřčenou
otázku, co to bylo za pána a proč ten můj táta neběžel
taky se mnou? A všichni ti zbývající slušní a pravidla
respektující rodiče pak další potvrzení zkušenosti, že se
slušností možná daleko dojdeš, ale s drzostí vyhraješ.

Stejné poselství nesla tato nepříjemná epizoda i pro
všechny přihlížející dospělé i dětské diváky. Bohužel
tento mechanismus vidíme kolem sebe v dnešní spo-
lečnosti velmi často, ale není alespoň ve sportu na
této úrovni žádoucí, aby zde neplatil, ale aby bylo na-
plňováno heslo fair play?

Zato náborové běhy byly pro Běchovické lákadlem.
Z jednadvaceti dívek se na krásném osmém místě
umístila Petra Kořínková, jedenáctá byla Kateřina Ur-
banová a 15. Jana Santolíková. Její bratr Václav si
v závodě kluků o prsa vydřel třetí příčku. Za zmínku
stojí ještě 16. místo Michala Kovalovského a 17. místo
Miloše Šmídmajera. Startovalo 32 dětí! Nábor IV byl
doménou děvčat, kterých se na startu sešlo 46, chlap-
ců bylo 30. Z místních se na 18. místě umístila Eliška
Čížková, následována byla Barborou Stočesovou. Kluci
se činili a vybojovali 5. místo Marek Nekola a 6. místo
Daniel Svoboda.

Závěr sportovního dopoledne patřil těm nejmenším.
V Náboru III si stříbrnou medaili odnesl Jan Holeček,
v II. náboru bronzovou Adéla Svobodová. Nejvíc byli
pořadatelé překvapeni účastí nejmenších dětí. Těch
se sešlo (lépe řešeno bylo doneseno) na start v obou

kategoriích 86! Od nejmladšího Lukáše Pokorného,
kterému byl rok a tři měsíce až po zkušené tříleté bor-
ce. I v této kategorii jsme slavili úspěch, a to hned dvě-
ma bronzovými medailemi, které získali Tereza Bartá-
ková a Tomáš Lněnička.

Přesně v poledne byl odstartován závod pro děti
s postižením Běchovická stovka. Na startu bylo devět
dětí, které v cíli získaly hezké ceny od starosty Hor-
ních Počernic Ivana Lišky. Také starostové Dolních Po-
černic, Újezda n. Lesy a Dubče předávali během dne
poháry a ceny vítězům. O tento čestný úkol se rádi
podělili i s mistrem Evropy v desetiboji Romanem Šebr-
lem, jehož syn stanul na stupni nejvyšším v kategorii
náboru II. Inu – jablko nepadlo daleko od stromu.

Závěrem bych chtěl poděkovat Úřadu MČ Praha-
-Běchovice za finanční i technickou pomoc při organi-
zování závodu. Dále bych chtěl poděkovat za ceny
a další pomoc firmám Coca cola, AZ Centrum, Auto
Exner, Kovové profily, Cross Jeanswear cs, Zkušeb-
nictví, Explast, I.D.C. Praha, Knupp, Framaka, Rytec-
tví Náměstek a panu Požárkovi. Horské kolo od firmy
Ipex bylo vylosováno závodníkovi Martinu Erbenovi
z Mochova. Gratulujeme!

Jan Jech, ředitel závodu

Velké souboje byly svedeny mezi nejmenšími.
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cihlový systém ECOTON (dovoz Německo) – bezkonkurenční ceny,
broušené cihly ECOTON (hit letošní sezóny), lepidlo zdarma – bezkonkurenční ceny
POROTHERM, SUPERTHERM – slevy až 35 %
tvárnice YTONG, PORING, THERMOLONG, veškeré cihly, překlady, stropní systém
MIAKO a HURDIS – slevy až 20 %
cement, vápno, malty, omítky, betony, štuky, lepidla, sádry, sanační omítky, keraštuk,
penetrace – KNAUF, BUILDING, MUREXIN, HASIT – slevy až 20 %
střešní tašky BRAMAC, KM BETA, TONDACH, JUNGMEIER a ostatní systémy
(plech, lepenka) – slevy až 20 %
tepelné izolace ORSIL, ISOVER, polystyren, lepenky, tekuté lepenky – slevy až 30 %
kompletní sádrokartonový systém KNAUF, RIGIPS – slevy až 20 %
řezivo, latě, prkna, trámy, fošny, krovy na zakázku
ztracené bednění, betonové tvárnice, plotové prvky, betonová dlažba, obrubníky – sleva až 20 %
keramické dlažby a obklady, sanitární keramika – sleva až 20 %
PU pěny, silikáty, akryláty, barvy, ředidla – DenBraven, SIGA, SOUDAL – slevy až 20 %
dveře, okna, zárubně, hutní materiál, bet. sítě, žebírková ocel – slevy až 10 %
vnitřní a fasádní barvy PRIMALEX – slevy až 10 %
velký výběr nářadí, žebříky, ochranné pomůcky aj. – slevy až 10 %
komínový systém SCHIEDEL, EKO komíny, CIKO komíny – slevy až 15 %
střešní okna VELUX, PRIMA FENESTRA – slevy až 15 %

slevy z ceníku výrobců
+ rozvoz materiálu IVECO s HR do 14 m, LIAZ s HR,
+ kompletní zásobování staveb a kamionové dodávky
+ základní slevy pro stavební firmy a individuální slevy dle domluvy ve stavebninách

S TAV E B N I N Y  S TA K O ®

Sulovická 1234, Praha 9-Újezd nad Lesy
Tel.: 281 972 245-6, 724 271 834, 728 874 254

e-mail: stako@volny.cz
DOPRAVA V BĚCHOVICÍCH AUTEM S HR ZDARMA

Akce

Takže zatímco malý závodník nebyl za jednání své-
ho otce diskvalifikován (a tento otec coby identifikační
vzor slavil své velké vítězství a nemusel vysvětlovat
svému synovi, proč nedostane medaili), byla diskvali-
fikována slušnost a několik desítek malých závodníků
a jejich rodičů. A je na nich a možná na stovce přihlí-
žejících diváků, aby si odpověděli na otázku, proč se
tak často stává, že drzost vítězí nad slušností...

Je ale velmi důležité si uvědomit, že vítězstvím kaž-
dého zúčastněného v tomto závodu je hlavně to, že
se SÁM odhodlá vydat se na cestu k cíli... V tom tkví
obrovská symbolika tohoto běhu malých dětí, v tom je
jeho organizování tak prospěšné a chvályhodné.
A v této perspektivě jsou tedy vítězi právě ti slušní.

P. S. Mimochodem: Zajímalo by mě, zda tento „sou-
těživý tatínek“ sám startoval v závodu Praha–Běcho-
vice. Pokud ne, mohl by příště své nezměrné ambice
raději realizovat v tomto běhu ve své věkové kategorii
a ne s tříletými a mladšími dětmi.

PhDr. Martina Neprašová, Ph. Dr.,
dětský psycholog

Jak je ten cíl ještě daleko! Nejmladšímu účastníkovi Lukáši Pokor-
nému byl nedávno rok, ale trať zvládl sám.
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Je úterý 16. října, krátce po 15. hodině. Před novými bytový-
mi domy v Českobrodské ulici se shromáždili mnozí běchovičtí
občané spolu se starostou a pozvaní hosté: za magistrát radní
hlavního města Prahy p. Pavel Klega, ředitel bytového odboru
p. Vladislav Dykast, ředitel odboru správy majetku Ing. Radek
Svoboda, dále senátor Josef Pavlata, poslanec Parlamentu ČR
Tomáš Kladívko, jednatel společnosti B. D. S., s. r. o., pan R. Vepřek,
ředitel Reiffeisen stav. spořitelny p. Dudek a řed. stavební firmy
Hochtief p. Andráš. Důvod byl prostý a zároveň slavnostní – ofici-
álně se otevírají právě dokončené a zkolaudované prostory.

Na úvod všechny přivítal pan starosta Ing.
Jiří Santolík a v krátkosti se zmínil o mez-
ních okamžicích této stavby. Přestože bylo
nutné projekt zpočátku zcela přepracovat,
aby byty splňovaly současné požadavky na
komfortní bydlení, podařilo se stavbu dokon-
čit v optimálním termínu. Upozornil na nový
způsob, který umožnil městské části stavbu
finančně zajistit bez nároků na městský roz-
počet, a zároveň získat deset z postavených
bytů pro Běchovice.

Připojili se téměř všichni pozvaní hosté
a svorně ocenili originální a úspěšný postup
naší městské části, který může sloužit jako
příklad pro realizaci bytové výstavby v dal-
ších obcích.

Pak už představitelé města, investora a obce
přestřihli pásku a mohli jsme se na vlastní
oči přesvědčit, jak vypadají domy zevnitř. Pro-
cházeli jsme byty od 1 + kk po 4 + kk s hez-
kým dispozičním řešením. Pozornost upou-
taly šikovné úložné prostory v bytech
i samostatných kójích na chodbě stejně jako
zahrádky u přízemních bytů a prostorná ga-
rážová stání ve sklepě.

Námětů k rozhovorům bylo dost a dost.
Zachytím jen názor jedné z návštěvnic: „Ten
byt 4 + kk, ten se mi líbil. Takové praktické
niky a možnosti ukládání! My tedy máme
barák, ale není kam co dát, a o takové šatně
si můžu jen nechat zdát.“

Zdena Púčeková

PÁSKA BYLA PŘESTŘIŽENA

Slavnostní otevření bytových domů zahájil starosta obce Ing. Jiří Santolík.

Každý si nechal část modré stuhy na památku.

Velké množství místních mělo zájem o prohlídku nových
bytů.

  SÍDLO FIRMY
  PRAHA 10-DUBEČ

PLASTOVÁ OKNA,
ŽALUZIE, TĚSNĚNÍ

OTEVŘENO:
PO – ČT:  8.00 –  17.00
PÁTEK:  8.00 – 12.00

TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU
V NAŠÍ PROVOZOVNĚ SE VZORKY

TEL.: 272 703 018 AREÁL VÚ BĚCHOVICE
MOBIL: 602 780 346 PODNIKATELSKÁ 539
WWW.AKPA.CZ PRAHA 9-BĚCHOVICE
INFO@AKPA.CZ
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Dotazníkové šetření pro zájemce
 o pečovatelskou službu:

Centrum sociálních služeb Běchovice poskytuje od
1. ledna roku 2005 terénní pečovatelskou službu.
Vzhledem k faktu, že kapacita domu s pečovatelskou
službou je naplněna a není možno v blízké době vy-
hovět všem žadatelům, dovolujeme si apelovat na
všechny potřebné občany: překonejte obavy z ne-
známého, kontaktujte naše centrum sociální péče
a domluvte si osobní schůzku.

Postačí k tomu pouze vyplnění ústřižku v dolní čás-
ti této informace a vhození do bílé schránky umístěné
v budově DPS II, č. p. 564. Poté budete kontaktováni
naším pracovníkem a následně bude domluvena ná-
vštěva ve vaší domácnosti, kde se provede sociální
šetření o potřebnosti a rozsahu péče.

Pečovatelská služba se poskytuje občanům, kteří
nejsou schopni sami si obstarat nutné práce v domác-
nosti a další životní potřeby nebo kteří pro nepříznivý
zdravotní stav potřebují ošetření jinou osobou, a tuto
potřebnou péči jim nemohou poskytovat rodinní pří-
slušníci.

Pečovatelská služba se poskytuje občanům v jejich
domácnostech, ale dle možností i v DPS U sv. Anny.

Pečovatelská služba se poskytuje za úhradu, která je
v souladu s vyhláškou MPSV č.182/91 Sb., jíž se pro-
vádí zákon o sociálním zabezpečení, ve znění poz-
dějších předpisů, a také s poslední vyhláškou MPSV
č. 551/2002 Sb. O změnách souvisejících s uvedením
nového zákona o sociálních službách od ledna 2007
v platnost budete informováni.

Dovolujeme si obrátit se na ty, kteří mají zájem po-
moci svým spoluobčanům, o nichž se domnívají, že
tuto formu pomoci potřebují, a z nějakých důvodů ne-
chtějí či mají obavu o ni požádat, aby nás kontaktovali
na uvedených spojeních. Naší snahou je zachovat ob-
čana co možná nejdéle v domácím prostředí se zajiš-
těním všech potřeb, které umožňují důstojný život.

KONTAKTUJTE NAŠE CENTRUM

DOTAZNÍK:
Mám zájem o konzultaci ve věci poskytnutí pečo-
vatelských služeb:

Služby poskytované v domácnostech klientů:
• Celková koupel včetně mytí vlasů v domácnos-

tech klienta
• Pomoc při hygieně
• Jednoduché ošetřovatelské úkony
• Donáška nákupů
• Donáška obědů
• Pedikúra
• Doprovod k lékaři, jednání na úřadech apod.

Služby poskytované v objektu DPS:
• Praní a žehlení prádla
• Pedikúra
• Koupání – v případě prokázání nároku (občan

nemá ve své domácnosti sociální zařízení)

* Zaškrtněte, o kterou službu máte zájem

Jméno a příjmení zájemce o pečovatelskou službu:

Bydliště: ………………………………………………

……………………………………………………………

Datum narození: …………………………..................

Telefon: ………………………………........................

KONTAKT DO CENTRA SOC. SLUŽEB:
281 931 931 linka 32, 775 204 100  (24 hod.)

SLAVNOSTNÍ VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

Slavnostního přivítání nových občánků se zúčast-
nili v sobotu 14. října rodiče Klárky Konečné, Julie Ka-
livodové, Kristýnky Kastenové, Tadeáše Nováka, Eliš-
ky Váňové, Adama Vlčko a Tomáše Jandy. Všechny
potěšilo pásmo žáků místní školy, upřímně míněná slo-
va starosty obce Ing. Santolíka, ale i kytička pro ma-
minku a drobný dárek pro nového občana Městské
části Praha-Běchovice.

Malí i velcí sledovali pěvecké a recitační vystoupení členů pěvecké-
ho sboru základní školy.



10

V úterý 26. 9. jsme se vypravili na výlet do Šestajo-
vic. Jeli jsme autobusem do Klánovic a poté pěšky. Po
svačině jsme navštívili farmu, kde děti obdivovaly plno
krásných zvířat. Dalším zastavením byla exkurze do
výrobny svíček. Zde jsme se dozvěděli, jak se svíčky
vyrábějí a zdobí. Program byl pro děti zajímavý, na
vlastní oči viděly veliké stroje, do kterých z jedné stra-
ny padá parafín a z druhé jedou na pásu téměř hotové
svíce. Ke konci exkurze si všechny děti vyzdobily své

Škola v říjnu
• Naše škola se zhostila úlo-

hy spolupořadatelů běžeckého
závodu Mladé Běchovice a zá-
vodu na kolečkových bruslích
Běchovice in-line. Zároveň byla
v naší škole startovní kance-
lář Mistrovství ČR v silničním
běhu – 110. ročníku závodu

Běchovice – Praha. Ve všech třech zmíněných přípa-
dech jsme myslím obstáli, za což děkuji pomocníkům
z řad dětí i zaměstnanců. Dvojnásobnou pochvalu si
zaslouží ti, kteří nás i aktivně reprezentovali.

• Moc mě to mrzí, ale ukázalo se, že o nové krouž-
ky na škole nebyl takový zájem, jak jsme si představo-
vali. Z nových kroužků se uchytil pouze Hip-hop, z tra-
dičních pokračují keramika, angličtina, flétna, sborový
zpěv, informatika, hardware, fotokroužek a taneční
kroužek Sweet. Proč se nedaří nové kroužky naplnit,
proč nemáme v Běchovicích tolik vysněný atletický
oddíl? Nevím. Budu rád, když napíšete svůj názor.

• Obhajoba našeho již trojnásobného prvenství
v celopražské soutěži ve sběru starého papíru začala
naplněním (přeplněním) dvou kontejnerů zkraje října.
Za celou školu děkuji. Prosím jen rodiče, aby z bez-
pečnostních důvodů (požár) nenechávali dodatečně
dovezený sběr před vchody do školy.

• Od října došlo ve škole k personálním změnám,
odešla paní učitelka Markéta Hofmannová, třídní uči-
telkou 5. třídy je paní učitelka Hana Krejzová. S tím
došlo také k dalším úpravám rozvrhu, počty hodin
v jednotlivých dnech se ale nezměnily.

• Spoustu aktivit již tradičně připravily pro děti ze školní
družiny paní vychovatelky Katka Kuková a Radka Ža-
loudková. Návštěva svíčkárny, farmy a dětského hřiště
– to jen za poslední tři týdny. Kvůli počasí se nevydařilo
pouze dopravní hřiště. Ale i s tím si dokázaly poradit
a v rámci pravidelné obnovy školní družiny vybraly dě-
tem nový koberec se vzorem s křižovatkami. Děti jsou
nadšené a autíčka po něm prohánějí nejen kluci!

• Na závěr gratuluji Petru Daňkovi, který úspěšně
reprezentoval naši školu v celopražské soutěži v přes-
polním běhu a vyhrál kategorii starších žáků.

Jaroslav Svátek

Cesta za sladkostmi
Ve čtvrtek 14. 9. 2006 se vydala školní družina na

první výlet v tomto školním roce do cukrárny v Kláno-
vicích. V cukrárně si děti nakupovaly různé dobrůtky
pro sebe i pro své blízké. Naše cesta dále vedla na
krásné hřiště, které je schované v lese. Zde se děti
v klidu nasvačily a pohrály si na prolézačkách, které
byly v tomto utajeném lesním hřišti k dispozici. Děku-
jeme paní Tesaříkové a Smejkalové za doprovod.

Neplánovaný výlet
V úterý 3. 10. 2006 vyrazila školní družina na objed-

nané dopravní hřiště ve Vysočanech. Dopravní hřiště
bylo objednané na 14.00 hod., ale nikdo nás tam neče-
kal. Zjistili jsme, že správce na nás zapomněl, a proto
byly děti velice zklamané. Abychom jim to vynahradili,
šli jsme s nimi na hřiště s prolézačkami, které se na-
chází ve Vysočanech naproti nemocnici. Zde se děti
pořádně vydováděly.

Děkujeme paní Sedláčkové a Tesaříkové za pomoc
na výletě.

Zvířecí farma
V úterý 17. 10. 2006 se vydala školní družina na zví-

řecí farmu ke slečně Horné v Běchovicích. Děti si s se-
bou nesly dobrůtky pro zvířátka, která jsou na této far-
mě k vidění. Při příchodu jsme je museli rozdělit na dvě
skupiny. Jedna šla krmit zvířátka a druhá jezdila na
bílém poníkovi. Děkujeme slečně Jindře Horné za
uskutečnění této akce pro děti ze školní družiny a paní
Sedláčkové za pomoc s dětmi.

Kateřina Kuková

svíčky – nejdříve je namočily do barvicí lázně a potom
ještě polévaly jinou barvou. Byla zde možnost si různé
svíčky i zakoupit. Poté jsme si ještě pohráli na hřišti a
pak už jsme se vydali na autobus. Výlet se zdařil, děti
byly spokojené a plné zážitků. Ráda bych je pochváli-
la za pěkné chování na exkurzi i v autobuse.

Radka Žaloudková

Každý si mohl vyzkoušet ozdobit vlastní svíčku.

DRUŽINA OPĚT VE SVÍČKÁRNĚ

DĚTI JENOM NEHLÍDÁME
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 Po letních prázdninách čekala na děti ve školce
spousta nových hraček a obrázků. Možná, že i díky
nim proběhlo přivítání bez slziček. Děti, které školku
navštěvovaly již loni, se těšily na své kamarády a hod-
né paní učitelky.

I letos nabízíme dětem plno aktivit a činností. Jez-
díme do sauny, učíme se anglicky, hrajeme na flétnu,
tvoříme z keramické hlíny, cvičíme jógu a aerobik.

Co se již událo, a co nás ještě čeká? V září nás
navštívilo Divadélko Paleček s představením Kamará-
di by si měli pomáhat. V říjnu si děti vyslechly povídání
pana Malkovského o hudebních nástrojích z Afriky
a z Austrálie. A dokonce si i zatancovaly na africkou
hudbu. V listopadu nás čeká fotografování a cirkus Apollo

Těšíme se na spolupráci rodičů a doufáme, že i ten-
to školní rok bude stejně úspěšný jako ten minulý.

Jana Podaná,
 učitelka MŠ

Otevřený Klub Neposeda
pondělí 13.00 – 17.00 a čtvrtek 13.00 – 17.00

Českobrodská 1, Praha-Běchovice
www.neposeda.org

Výlov před opravou nádrže
Je sobotní mlhavé chladné ráno. Přesto se u Jalov-

ky scházejí muži v holínkách a vysokých rybářských
botách. Chystá se po mnoha letech výlov této vodní
nádrže. U stavidla se shromažďují i diváci, kteří pozo-
rují členy Českého rybářského svazu v Běchovicích,
jak postupně odřezávají části ztrouchnivělého dřeva
a z rybníčku odtékají první litry vody. V připravených
sítích se zachycují šupináči, aby mohli být umístěni do
sudu na přepravu do jejich nového působiště.

Obětavě celé dopoledne pánové Růžička, Vodička
a další vyhazovali bláto ze dna, aby ukázali vodě ces-
tu nádrží. Ta bude během listopadu vybagrována, do-
jde ke zpevnění břehů a na jejím východním okraji
vznikne cestička pro pěší. Jalovka se tak stane mís-

VÝLOV JALOVKY

tem vhodným k odpočinku a relaxaci. Díky finančnímu
zajištění akce ze strany ÚMČ Běchovice bude příští
rok možné i tuto vodní plochu využívat k rybolovu.

Je 14 hodin a práce zvolna končí. Zbývá převézt do
rybníčku kapry, cejny, candáty, větší množství plotic
i jednoho malého sumce. Ti, kteří se podíleli na výlo-
vu, ale i ostatní, budou odměněni možností pěkně si
zachytat při letošních podzimních závodech 4. listo-
padu. Dopoledne od 8 hodin budou závody pro děti,
odpoledne od 13 hodin pro dospělé. Přijďte se podí-
vat, jak naše organizace bude slavit 10. výročí od své-
ho založení.

Vladimír Kafka

Dvě desítky diváků se ráno sešly, aby sledovaly výlov Jalovky.

Blahopřejeme Petru Daňko-
vi, který získal první místo v ob-
vodním kole přespolního běhu
v kategorii starší žáci. Tento
závod je součástí Poháru praž-
ských škol, který pořádala Zá-
kladní škola Gen. Janouška
v lesoparku Kelerka.

Eva Hlávková

CO NABÍZÍ ŠKOLKA

UDĚLAL NÁM RADOST
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Dvouhektarový park s prostorem pro vycházky i po-
sezení, sáňkování, terénní cyklistiku, místo pro případ-
né dětské hřiště, společenské a kulturní akce v příro-
dě, workshopy či výstavy pod širým nebem. Do této
podoby by se v horizontu dvou let měla změnit černá
skládka v lokalitě městské části Koloděje, kterou míst-
ní nazývají Skála. Skládka během let dosáhla neuvě-
řitelných rozměrů a v některých místech bylo podle
průzkumu navršeno až 15 metrů odpadu. Vozit odpad
na Skálu nezabránily nezodpovědným lidem ani závo-
ry, ploty či stálý dohled.

„Územní práce začnou co nevidět, předtím se ale
ještě musíme úplně vypořádat s administrativou,“ řekl
k současné fázi realizace projektu kolodějský starosta
Zdeněk Kovář. Během rekultivace skládky, na kterou
Kolodějským téměř polovinou nákladů přispívá Evrop-
ská unie z programu JPD 2, bude odvezeno zhruba
50 000 kubíků zeminy, kamenů, stavební sutě i komu-
nálního odpadu. „Jde přibližně o 30 – 50 % nelegálně
uskladněného materiálu. Zbytek ekologicky nezávad-
ného materiálu bude použit na terénní úpravy tohoto
území,“ přiblížila podrobnosti Ing. Lumíra Kafková, ře-
ditelka Řídicího orgánu JPD 2 z Ministerstva pro míst-
ní rozvoj ČR. V současnosti strmé svahy, které nejsou
dílem přírody, ale člověka, když se zde do konce války
těžil kámen, získají novou podobu. Nenásilně by pak
měly splynout s okolní krajinou.

Rekultivace skládky zahrnující průzkum terénu, od-
voz nežádoucího odpadu, terénní úpravy, zatravnění
a osázení vzniklé plochy a výstavbu parku přijde na
téměř 20 milionů korun. Zhruba 9,5 milionu přiteče do
Koloděj díky kvalitně zpracovanému projektu z Evrop-
ské unie. O zbytek nákladů se musí podělit pokladny
státu, magistrátu i obce samé. Přeměna skládky na
park byla rozdělena do tří etap. Park by měl být ob-
čanům včetně veřejného osvětlení k dispozici v květ-
nu 2008.

Tím ale plány Kolodějských nekončí. „V příštím roce
by měla Evropská unie začít poskytovat granty na vzdě-

ZE SKLÁDKY PARK

KLUB AUTOBUS OTEVŘEN

Při příležitosti druhého výročí činnosti občanského
sdružení Neposeda na území správního obvodu Pra-
ha 21 jsme ve středu 4. října 2006 slavnostně otevřeli
nízkoprahový klub Autobus v Běchovicích.

Této slavnostní akce se zúčastnila řada význam-
ných hostů, mezi nimi běchovický starosta, zástupky-
ně úřadu i komisí zastupitelstva z Újezdu nad Lesy
i z pražského magistrátu, představitelé jiných nezisko-
vých organizací, někteří naši dárci, zástupci tisku a další.

Program zahájili slavnostní řečí předsedkyně sdru-
žení M. Zajacová a vedoucí klubu Autobus P. Winkler.
Osvětlili obecně pojem nízkoprahový klub a přiblížili
specifika a plánovanou náplň klubu Autobus. Pásku
slavnostně přestřihla v rámci navazování vzájemné
spolupráce vedoucí nízkoprahového klubu na Černém
Mostě. Následoval přípitek a malé občerstvení. Pro-
gram zakončil svým vystoupením se dvěma diaboly
najednou žonglér Tomáš. Následně mohli hosté využít
příležitosti a obracet se na pracovníky i dobrovolníky
sdružení s dotazy.

Otevření klubu Autobus se zúčastnili malí i velcí.

Po skončení oficiální části otevření klubu následo-
val program pro návštěvníky – první část nabízela „ja-
mování" s bubny a dechovými hudebními nástroji, na
večer bylo připraveno komentované promítání fotografií
z Mexika.

A co tedy klub Autobus nabízí? Klub vytváří alter-
nativní prostor pro mladé a dospívající, kteří nechtějí
nebo nemohou trávit svůj volný čas organizovaně. Kro-
mě volnočasových (šipky, fotbálek, ping-pong, hudeb-
ní nástroje a další) a pravidelných kulturních aktivit
nabízí také základní sociální poradenství. Službu může
bezplatně využít každý bez rozdílu pohlaví, rasy, ná-

rodnosti, náboženské příslušnosti, světonázorového
vyznání, pokud ovšem svým chováním neohrožuje
sám sebe, ostatní návštěvníky klubu, pracovníky nebo
efektivitu služby.

Jako návaznou službu realizujeme v rámci klubu od
října 2006 společný projekt s Úřadem MČ Praha 21
mimoškolní vzdělávání dětí z regionu Praha 21.

Klub sídlí v prostorách Staré pošty v Běchovicích
a v současné době má otevřeno vždy v úterý a ve
středu od 17 do 20,30 hodin.

Za tým o. s. Neposeda
Bc. Melanie Zajacová,

mobil 605 861 109, melanie@neposeda.org,
více na www.neposeda.org

Klub malý Neposeda pro rodiče s dětmi
úterý 10.00 – 12.00 a čtvrtek 10.00 – 12.00

Českobrodská 1, Praha-Běchovice
www.neposeda.org
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lávání. Pokud budeme úspěšní i v získání této dotace,
chtěli bychom na Skále postavit rozhlednu a hvězdár-
nu. Co se týká hvězdárny, nepůjde o klasickou stavbu,
ale měla by být zapuštěna v kopci. Předběžně už máme
i příslib z NASA, že by nám poskytovala snímky a my
je budeme promítat na projekční plochy,“ doplnil kolo-
dějský starosta Zdeněk Kovář své plány. Ty by se pod-
le jeho slov měly uskutečnit už za čtyři roky.

Šárka Vlčková

„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

S TAV E B N I N Y  K R U T S K Ý
ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193–4, 602 384 790

www.krutsky.cz   e-mail: stavebniny@krutsky.cz
!!! Doprava automobilem MAN s HR a LIAZ s HR V ÚVALECH ZDARMA !!!

AKCE LISTOPAD:
*************************

!! CIHELNÉ BLOKY POROTHERM SLEVA SKLAD 10 % *
KAMIONOVÁ DODÁVKA SLEVA 25 % * !!

!! PŘESNÉ TVÁRNICE YTONG 37,5 PDK SLEVA SKLAD 21 % *
!! PŘESNÉ TVÁRNICE YTONG SLEVA SKLAD 10 % *

KAMIONOVÁ DODÁVKA SLEVA 16 % * !!

!! TEPELNÁ IZOLACE ORSIL – ORSIK, ISOVER – RIO SLEVA 30 % * !!
!! SÁDROKARTONOVÉ DESKY SLEVA 30 %* !!

!! ZÁMKOVÁ DLAŽBA BEST OD 194 Kč/m2  vč. DPH  !!

!! MALTY, BETONY, LEPIDLA PRINCE COLOR SLEVA 20 % * !!

!! MONTÁŽ STŘEŠNÍCH OKEN VELUX PRO RD ZDARMA (5 % DPH) !!

!! DALŠÍ ZAJÍMAVÉ SLEVY – INFORMACE VE STAVEBNINÁCH !!
* SLEVY PLATÍ Z CEN VÝROBCE

VÝKUP PALET VŠECH DRUHŮ

Nadace na ochranu zvířat vydala v rámci projektu
Lidé a psi ve městě, podpořeného Magistrátem hl. měs-
ta Prahy, vzdělávací a propagační materiály, které po-
skytují rady, jak by měl vypadat odpovědný vztah
a spokojené soužití člověka a psa ve městě.

Brožura Pes ve městě, která má 40 stran, obsahuje
vše, co potřebujete vědět o soužití se psem ve městě.
Informace ke správnému výběru psa, rady k jeho zá-
kladní výchově i povídání o tom, jak ho zaměstnat.
Dozvíte se i o nástrahách velkoměsta a jak se jim vy-
hnout, najdete rady, jak postupovat při ztrátě nebo ná-

Podpořit ochranu zvířat už nemůže být
snadnější. Stačí odeslat dárcovskou

SMS s textem: DMS OCHRANAZVIRAT
na číslo 87777.

Cena za vaši SMS je 30 Kč. Nadace na
ochranu zvířat obdrží 27 Kč. Děkujeme!

NEŽ SI POŘÍDÍTE PSA

lezu psa. Seznámíte se se základní legislativou upravu-
jící podmínky chovu a pohybu psa ve městě a s mož-
nostmi, kde je v městské zeleni možný volný pohyb psů.

Domníváme se, že tyto informace by měly být zá-
jemcům z řad pejskařů co nejlépe dostupné, materiá-
ly zdarma distribuujeme zájemcům i prostřednictvím
úřadů jednotlivých městských částí.

Pavla Dorničová,
Nadace na ochranu zvířat
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Po krásném babím létě nám podzimní dny přinášejí
mlhy s ranními mrazíky. Na zahrádkách nás, po shra-
bání listí a zrytí záhonů, už čeká jen málo práce. Dlou-
hé večery nemusíme trávit jen u televizní obrazovky,
ale také v tichu u hezké knížky. V naší knihovně jich je
kolem deseti tisíc, hodně jich je úplně nových a čekají
jen na vás. V letošním roce byla vydaná, kromě jiných
pěkných knih, i kniha Chalíla Džibrána Poutník, z níž
vybírám jednu moudrost laděnou podzimem.

 Pravil strom člověku: „Kořeny mám hluboko v čer-
vené zemi a poskytnu ti své ovoce.“

A člověk stromu odpověděl: „Jsme si nesmírně po-
dobni. I já mám kořeny hluboko v červené zemi. Tobě
červená zem dává sílu, abys mi uštědřil ze svého ovo-
ce, a mne červená zem učí, abych od tebe přijímal
s díkůvzdáním.“

Chalíl Džibrán (1883 – 1931) je libanonský malíř,
esejista a básník. Většinu svého života prožil ve Spo-
jených státech, kam se přestěhoval ještě v mládí. Kni-
hy psal převážně arabsky. Jeho útlá kniha básnické
prózy Prorok, vydaná ve třicátých letech i u nás, se
stala jednou z nejčtenějších knih 20. století. Další jeho
knihy byly česky vydávány až po roce 1989. Téměř
všechny najdete v naší knihovně.

I V KNIHOVNĚ ČEKÁME PODZIM

Místní knihovna v Běchovicích
úterý 10 – 12, 15 – 18 a čtvrtek 15 – 18

www.praha-bechovice.cz/knihovna

Dnes si povíme něco o bradavicích. Často však ne-
mocní mylně považují za bradavice řadu jiných kož-
ních projevů, které s bradavicemi nemají nic společ-
ného. Pletou si je např. s mateřským znaménkem či
stařeckou bradavicí. Proto je důležité (když si nejsme
jisti) navštívit kožního lékaře-dermatologa, který sta-
noví správnou diagnózu.

Bradavici měl nebo má přibližně každý desátý člo-
věk. I když většinou nevypadají hezky, jsou obvykle
zcela neškodné. Tyto malé výrůstky jsou tvořeny „okrs-
ky“ kůže, která vyrostla rychleji než zdravá tkáň kolem
ní a ztvrdla v důsledku virové infekce.

Příčina vzniku je na základě virového napadení po-
vrchové vrstvy kůže některým z druhů lidských virů
– papilloma Virus. Přenáší se přímým dotykem a může
do kůže vstoupit i jen malou oděrkou na kůži. Než se
nám vytvoří bradavice, může uplynout měsíc, a někdy
i několik let. To znamená, že člověk nemusí mít brada-
vice patrné, ale může být přenašeč. K aktivaci viru
může přispět snížená imunita. Proto je dobré užívat
vitamin C a multivitaminové preparáty.

Když už se stane, že máme bradavici, můžeme zku-
sit lokální léčbu: to je například česnekovým olejem
nebo olejem z tea tree. Tyto oleje obsahují protivirové
látky a dávají se na bradavici formou tlakového obva-
zu. Okolí bradavice ale chraňte vazelínou, aby zdravá
kůže nebyla rozleptána. Můžeme zkusit i cibulovou mast.

V lékárně si můžeme pořídit např.:
– Verumal roztok – tady léčba trvá 2 – 3 měsíce
– Wartner bradavičník – který obsahuje tekutý dusík

(ten bradavici spálí) a efekt léčby je rychlý

Jak lze předejít bradavicím nebo jejich rozšíření?
– jdete-li do bazénu nebo sauny, mějte s sebou vlast-

ní obuv,
– posilujte svůj imunitní systém,
– před aplikací léčebným prostředkem ponořte posti-

žené místo do horké vody asi na 20 minut, protože
do změklé kůže lék lépe pronikne.

Pokud jsou bradavice na obličeji nebo v místech, která
se vyholují, vyvarujte se žiletky, aby se bradavice nese-
řízla. V tomto případě použijte elektrický holicí strojek.
Po pouhém seříznutí bradavice nezmizí, protože virus
zůstane v kůži.

Kdy navštívit lékaře:
– nezmizí-li při domácí léčbě do 12 týdnů.
– mění-li se velikost nebo barva.
– překáží-li při denní práci.

Veronika Lážková,
farmaceutická laborantka

OKÉNKO ZDRAVÍ Fotosběrna
Jan Jech, Do Říčan 371

nabízí Fotokalendáře na rok 2007

Informace na tel. 606 481 222

Pro děti a mládež
Astrid Lindgrenová Kajsa Nebojsa
Z. Svěrák, Jaroslav Uhlíř Mám v hlavě myš Lenku
Emily Roddaová Deltora – země nestvůr

a kouzel – Jeskyně strachu
Carol Lawsonová Rodina medvídků

Beletrie
Bohumil Hrabal Toto město je

ve společné péči obyvatel
Zdeněk Šmíd Proč bychom se netopili
Jan Šmíd Kulka od Pánaboha
Blanka Doktorová Když se císaři nedaří
Petr Šabach Občanský průkaz
Valja Stýblová Lužanská mše – vita brevis
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Autoři fotografií uveřejněných v tomto čísle:

Jan Jech (6), Vladimír Kafka (1), V. Králík (1), Dana
Vozábová (2), Jaroslav Svátek (2), Eva Hlávková (1),
Radka Žaloudková (1).

Blahopřání
a poděkování

Zastupitelstvo Městské části Praha-Bě-
chovice a redakční rada Života Běchovic
blahopřeje všem spoluobčanům, kteří se
dožívají v měsíci listopadu 2006 význam-
ného životního jubilea a přeje jim pevné
zdraví do dalších let.

ELEKTROINSTALACE DO 1 000 V

rodinné domy * bytové jednotky
dílny * průmyslové rozvody
kanceláře * el. revize zařízení
přihlášky PRE a STE    *   hromosvody
rekonstrukce bytových jader
slaboproudé rozvody:

 DT, STA, ST, počítačové sítě
přípojky NN do 400 V
opravy a havárie kabelů a el. zařízení
výroba rozvaděčů NN

tel./fax: 281 970 344
tel. privát: 281 972 632
mobil: 603 413 202 Vladimír Lacina
mobil: 605 771 056 Jiří Koubský

e-mail: lacina-koubsky@cbox.cz
www.lacina-koubsky.cz

Sdružení elektro
Elektroinstalace

Lacina – Koubský
Praha 9-Újezd nad Lesy,

 Chmelická 556

korespondenční adresa:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Chmelická 556
PSČ: 190 16

kancelář firmy:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Sulovická 1234
Areál Stavebniny STAKO

 Ve vzpomínkách si udělejte občas
úklid: vymeťte zbytečné, spalte chmur-
né, oprašte příjemné a vyleštěte radost-
né zážitky své minulosti.

Anatole France

Děkuji za blahopřání a předání dárku k mému ži-
votnímu jubileu.

Věra Klicperová

Děkuji ÚMČ Praha-Běchovice za blahopřání a dá-
rek, který jsem dostala k mém životnímu jubileu.

Milada Váňová

Děkuji za milou návštěvu a dárek, který jsem do-
stala od ÚMČ Praha-Běchovice k mým narozeninám.

Emilie Kafková

Wilbur Smith Řeka bohů II
Wilbur Smith Řeka bohů III – Čaroděj
Hana Parkánová-Whitton Jak si vypěstovat na anglické

zahrádce českého trpaslíka
Robert Merle Ples u vévodkyně
India Knightová Největší špeky mýho života
Nora Robertsová Černá růže
Nora Robertsová Modrá jiřina
Tennessee Williams Sladké ptáče mládí

Naučná literatura
Marie Honzáková Čteme je správně – Slovníček

výslovnosti cizích jmen
David Šťáhlavský Německo mezi řády
K. Novotný, Z. Kufnerová Člověk Edvard Beneš
Peter Conradi Hitlerův pianista
Chalíl Džibrán Poutník

Sci-fi
Terry Pratschett Buch!

Poezie
Chalíl Džibrán Písek a pěna

Poezie
Hana Zagorová Milostně
M. Desbordes-Valmorová Knížka něžností
Chalíl Džibrán Slzy a úsměv

Věra Santolíková, knihovnice

Tichý a slušný studující pár (24 a 29 let) hledá
podnájem zařízeného bytu 2 + kk v Běchovicích.
Max. nájem 9000 Kč/měsíc vč. poplatků. Jsme ne-
kuřáci, abstinenti, bez zvířátek a bez dětí. Možno
ihned. Prosíme, ne přes RK.  Tel.: 777 03 763


